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Side 2

Spørgsmål: 

Mener regeringen, det er umuligt at lave en analyse af konkurrenceforholdene for den ener-
giintensive industri, som den er nu – og så efterfølgende tage højde for eventuelle ændrin-
ger, når en vurdering af området skal laves i 2012?

Svar: 

Jeg er helt klar over, at de energiintensive virksomheder på nuværende tidspunkt er usikre 
på den afgiftsmæssige situation efter den 1. januar 2013. Derfor er vi ved at undersøge mu-
ligheden for at fremrykke analysen, som ifølge aftalen om Forårspakke 2.0 skal komme i 
2012. 

Det er dog vigtig at pointere, at der under alle omstændigheder kun vil blive tale om én 
analyse. Det giver således ikke mening at udarbejde en analyse i dag, hvor en virksomhed 
udpeges som konkurrenceudsat for at så foretage en ny analyse i 2012, som viser det mod-
satte. Den usikkerhed, som virksomhederne muligvis har i dag, vil ikke blive mindre af at 
gentage analysen – tværtimod kan det være vise sig at være en falsk tryghed. 


